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SE-BRM.0012.4.3.2025           PROJEKT 

 

 

PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA 

KOMISJI EDUKACJI, KULTURY i POLITYKI SPOŁECZNEJ RMiG KÓRNIK 

z dnia 18 marca 2025 roku 

 

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Polityki Społecznej Rady Miasta i Gminy 

Kórnik odbyło się 18 marca 2025 roku, w godzinach 13.00 – 14.44 w sali posiedzeń 

Rady Miasta i Gminy Kórnik w ratuszu bnińskim. W spotkaniu uczestniczyło 

8 członków Komisji. 

Obecni: 

1. Michał Buchwald 

2. Jarosław Janowski 

3. Iwona Kosmalska 

4. Marta Kowalczyk 

5. Adam Lewandowski 

6. Dorota Łuczak 

7. Magdalena Pawlaczyk 

8. Danuta Paluszkiewicz  

9. Helena Świdurska 

 

W spotkaniu uczestniczyli także: wiceburmistrz Sebastian Wlazły, zastępca 

kierownika Wydziału Promocji Gminy, Kultury i Sportu Łukasz Grzegorowski oraz 

mieszkaniec gminy Kórnik. 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Danuta Paluszkiewicz otworzyła posiedzenie i powitała 

zebranych. Komisja miała kworum i mogła podejmować prawomocne decyzje. 

Przypomniała, że obradujących obowiązują zapisy Klauzuli informacyjnej w związku 

z rejestracją nagrań komisji Rady Miasta i Gminy Kórnik (dokument załączony do 

protokołu).  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
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1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Dyskusja na temat tablicy pamiątkowej związanej z uhonorowaniem mieszkańców 

gminy Kórnik przelewających krew na frontach zachodnich II wojny światowej, 

walczących pod Tobrukiem i Monte Cassino. 

4. Zapoznanie się z działalnością Biblioteki Publicznej w Kórniku. 

5. Zapoznanie się z Apelem Rady Gminy Szydłowo 

6. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie posiedzenia. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (7) 

Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Danuta 

Paluszkiewicz, Magdalena Pawlaczyk, Helena Świdurska 

NIEOBECNI (2) 

Michał Buchwald, Adam Lewandowski 

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Nie zgłoszono uwag do projektu protokołu z dnia 18.02.2025r. (załącznik do 

protokołu). 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (6) 

Jarosław Janowski, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Danuta Paluszkiewicz, 

Magdalena Pawlaczyk, Helena Świdurska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Iwona Kosmalska 

NIEOBECNI (2) 
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Michał Buchwald, Adam Lewandowski 

 

Do obradujących dołączył radny Adam Lewandowski.   

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyło 8 członków Komisji.  

 

3. Dyskusja na temat tablicy pamiątkowej związanej z uhonorowaniem mieszkańców 

gminy Kórnik przelewających krew na frontach zachodnich II wojny światowej, 

walczących pod Tobrukiem i Monte Cassino. 

Przewodnicząca Komisji przypomniała, że podczas zeszłej kadencji rady podjęta 

została uchwała nr XLIII/628/2022 Rady MiG Kórnik z dnia 27 kwietnia 2022 r. w 

sprawie rozpatrzenia petycji w przedmiocie tablicy pamiątkowej (załącznik do 

protokołu). Uchwała została podjęta jako odpowiedź na petycję mieszkańca gminy 

Kórnik z dnia 2 lutego 2022r. Petycja stanowi załącznik do protokołu. 

Zastępca kierownika Łukasz Grzegorowski poinformował, że wystosowane zostało 

przez Urząd MiG pismo do IPNu o weryfikacje treści napisu wypracowanego podczas 

Komisji EKiPS oraz nazwisk podanych przez wnioskodawcę. Przypomniał, że 

podczas posiedzenia Komisji EKiPS ustalono propozycję zapisu, który miałby 

znaleźć się na tablicy o treści: „Synom ziemi bnińskiej i kórnickiej, bohaterom 

walczącym podczas II wojny światowej w siłach zbrojnych na zachodzie m.in. pod 

Tobrukiem i Monte Cassino, mieszkańcy gminy Kórnik”, wraz z odpowiednimi datami 

oraz zdecydowano że nazwiska nie będą na niej zamieszczone. Przytoczył 

odpowiedź IPNu z dnia 19.12.2024r. (załącznik do protokołu), w której 

zaproponowana została treść napisu na tablicy. Przedstawił zebranym dwa szkice 

projektów tablicy: 

- napis wypracowany na Komisji w dniu 20.02.2024r.  

- napis zaproponowany prze IPN,    

Inicjator powstania tablicy pamiątkowej przedstawił zebranym genezę złożonej przez 

siebie petycji o upamiętnienie walczących żołnierzy pod Monte Cassino oraz pod 

Tobrukiem. Wyraził opinię, by na tablicy zostały wymienione nazwiska uczestników 

walk, tych do których mamy pewność, że uczestniczyli. Zaproponował, by na tablicy 

umieszczony został napis, że ufundowano ją z inicjatywy wnioskodawcy. Członkowie 

Komisji nie wyrazili poparcia do złożonej propozycji wymienienia na tablicy nazwisk 

uczestników walk oraz nazwiska wnioskodawcy. Przewodnicząca Danuta 

Paluszkiewicz wskazała, że niebezpieczne jest wymienianie nazwisk, ponieważ 
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zawsze może się zdarzyć, że będzie trzeba je dopisać i w konsekwencji wymienić 

tablicę. Wskazano, że wnioskodawca zasłużył, by został zaproszony na uroczyste 

odsłonięcie tablicy. Wnioskodawca zaproponował, by gmina wydała okolicznościową 

broszurkę na temat osób walczących z ich krótkim rysem historycznym. 

Przewodnicząca Komisji zaproponowała, by wnioskodawca kontaktował się w tej 

sprawie z  Wydziałem Promocji Urzędu MiG.  

Dyskutowano nad nazwą miejscowości Bnin oraz możliwymi datami odsłonięcia 

tablicy. Proponowano daty 15 sierpnia, 11 listopada, rocznicę bitwy pod Tobrukiem 

lub niepowiązywanie daty odsłonięcia z wydarzeniami historycznymi. Nie podjęto 

decyzji w tym zakresie ponieważ nie znany jest na tą chwilę termin wykonania 

tablicy. Zaproponowano umieszczenie tablicy na zachodniej ścianie ratusza 

bnińskiego.     

Po zakończeniu dyskusji poddano pod głosowanie wniosek:  

Głosowano w sprawie: 
tablica z napisem ustalonym podczas posiedzenia Komisji EKiPS VIII kadencji Rady 

w dniu 20.02.2024r. uzupełnionym o słowo „w hołdzie" oraz daty roczne bitew i datę 

odsłonięcia tablicy. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (8) 

Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam Lewandowski, 

Dorota Łuczak, Danuta Paluszkiewicz, Magdalena Pawlaczyk, Helena Świdurska 

NIEOBECNI (1) 

Michał Buchwald 

W HOŁDZIE 

SYNOM ZIEMI BNIŃSKIEJ I KÓRNICKIEJ 

BOHATEROM WALCZĄCYM 

PODCZAS II WOJNY ŚWIATOWEJ 

W SIŁACH ZBROJNYCH NA ZACHODZIE 

M.IN. POD TOBRUKIEM W 1941 r. I MONTE CASSINO W 1944 r. 
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MIESZKAŃCY GMINY KÓRNIK 

(data odsłonięcia tablicy) 

 

 
Na zakończenie podziękowano wnioskodawcy za podjętą inicjatywę.  

 

4. Zapoznanie się z działalnością Biblioteki Publicznej w Kórniku. 

Dyrektor Biblioteki Publicznej w Kórniku i filii w Kórniku – Bninie Elżbieta Duszczak 

przedstawiła prezentację dotyczącą działalności biblioteki (załącznik do protokołu). 

Pani dyrektor podkreśliła, że Biblioteka Publiczna jest instytucją kultury, której 

głównym zadaniem jest gromadzenie, opracowywanie i udostępnianie zbiorów 

bibliotecznych. W bibliotece organizowane są imprezy popularyzujące wiedzę, 

kulturę, książkę i czytelnictwo. W 2024 roku bibliotekę odwiedziło 58385 osób, a 

czytelników zarejestrowanych w systemie komputerowym jest 4742 (kobiet 3503 i 

mężczyzn 1239). Pani dyrektor opowiedziała o wydarzeniach kulturalnych i 

edukacyjnych organizowanych przez bibliotekę do których należą m.in. lekcje 

biblioteczne połączone z warsztatami np. plastycznymi, warsztaty dla dzieci i 

rodziców, warsztaty wielkanocne, stolarskie, malarskie, umuzykalniające, gry 

terenowe, zajęcia z robotyki, bajkoczytanie, bajanie na dywanie, wykłady 

(współpraca z stowarzyszeniem Szyja, Biblioteką Kórnicką). Organizowane są 

również imprezy dla użytkowników biblioteki do których należą m.in. teatrzyki dla 

dzieci, mobilne planetarium czy rajd rowerowy, koncerty i spotkania autorskie, 

wystawy malarskie. Pani dyrektor zauważyła, że warunki lokalowe biblioteki w 

Kórniku są fatalne, zaapelowała by planowana rozbudowa nie była odkładana w 

czasie (obecnie nie mam miejsca na wstawienie kolejnego regału z książkami). 

Dodatkowo budynek nie spełnia warunku dostępności dla użytkowników.    

Członkowie Komisji byli pod wrażeniem różnorodności działań oraz inicjatyw jakie 

podejmują pracownicy biblioteki. Pani dyrektor odebrała gratulacje za świetną 

działalność i wspaniały zespół współpracowników.  

Zaproponowano, by w kalendarium wydarzeń publikowanym na stronie Internetowej 

gminy znalazły się informacje o wydarzeniach organizowanych przez bibliotekę. 

Zapytano również, czy biblioteka dociera z inicjatywami również do mieszkańców wsi 

np. czy biorą pod uwagę organizację wydarzeń w świetlicach wiejskich.  
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Pani Elżbieta Duszczak poinformowała, że biblioteka jest otwarta na współpracę, 

zaproponowała inicjatywę zrealizowania książkomatu na wsi, czy bibliobusu którym 

dowożono by książki do świetlic w określonych godzinach.  

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły poinformował, że podpisana została umowa z 

projektantem na rozbudowę biblioteki. W przyszłym roku gmina będzie starała się o 

pozyskanie dofinansowania  ze środków zewnętrznych.    

 

5. Zapoznanie się z Apelem Rady Gminy Szydłowo 

Zapoznano się z Apelem Rady Gminy Szydłowo z dnia 26.02.2025 r. w sprawie 

apelu o podjęcie prac legislacyjnych związanych ze zmianą przepisów ustawy o 

samorządzie gminnym w zakresie dopuszczalności zmiany granic jednostek 

samorządu terytorialnego (załącznik do protokołu).  

Poddano pod głosowanie wniosek o niezajmowaniu stanowiska w sprawie.  

Głosowano w sprawie: 
po zapoznaniu się z treścią Apelu Rady Gminy Szydłowo zdecydowano o 

niezajmowaniu stanowiska 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (8) 

Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Adam Lewandowski, 

Dorota Łuczak, Danuta Paluszkiewicz, Magdalena Pawlaczyk, Helena Świdurska 

NIEOBECNI (1) 

Michał Buchwald 

 

6. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski. 

Zastępca kierownika Łukasz Grzegorowski poinformował, że 3 kwietnia będzie 

sadzony pamiątkowy dąb Katyński przy SP w Kamionkach, przy pozostałych 

szkołach natomiast zostaną odnowione tabliczki przy Dębach Katyńskich.   

Ustalono, że na kolejne posiedzenie Komisji zaproszona zostanie pani Anita 

Wachowiak Rzecznik Osób Niepełnosprawnych oraz dyrektor Środowiskowego 

Domu Samopomocy „Gościnni”.  
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Przewodnicząca Danuta Paluszkiewicz zaproponowała wizytę członków Komisji w 

SP nr 1 w Kórniku w miesiącu maju br., w celu zapoznania się z warunkami nauki 

oraz spożywania posiłków w szkole.  

 

7. Zakończenie posiedzenia. 

Przewodnicząca Danuta Paluszkiewicz zakończyła posiedzenie Komisji Edukacji, 

Kultury i Polityki Społecznej. 

 

  Przewodnicząca Komisji 

 

 /-/ Danuta Paluszkiewicz 

 

Sporządziła Joanna Grzegorowska 

 

 


